

# 中国人口统计年鉴

CHINA POPULATION STATISTICS

YEARBOOK

2002

国家统计局人口和社会科技统计司 编

COMPILED BY

Department of Population, Social, Science and Technology Statistics  
National Bureau of Statistics of China

 中国统计出版社  
China Statistics Press



B0001207

# 中国人口统计年鉴

## CHINA POPULATION STATISTICS YEARBOOK

2002

国家统计局人口和社会科技统计司 编

COMPILED BY

Department of Population, Social, Science and Technology Statistics  
National Bureau of Statistics China

 中国统计出版社  
China Statistics Press

DN333/04

## (京)新登字 041 号

### 图书在版编目(CIP)数据

中国人口统计年鉴. 2002/国家统计局人口和社会科技统计司编.  
—北京:中国统计出版社, 2002. 9  
ISBN 7-5037-3910-X

- I. 中…
- II. 国…
- III. 人口调查—统计资料—中国—2002—年鉴
- IV. C924. 25—54

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2002)第 070477 号

### 中国人口统计年鉴—2002

---

作 者/国家统计局人口和社会科技统计司  
责任编辑/叶礼奇  
封面设计/张 冰  
出版发行/中国统计出版社  
通信地址/北京市西城区月坛南街 75 号 邮政编码/100826  
办公地址/北京市丰台区西三环南路甲 6 号  
电 话/(010)63459084 63266600—22500(发行部)  
印 刷/科伦克三莱印务(北京)有限公司  
经 销/新华书店  
开 本/890×1240mm 1/16  
字 数/440 千字  
印 张/19.5  
印 数/1—1500 册  
版 别/2002 年 11 月第 1 版  
版 次/2002 年 11 月第 1 次印刷  
书 号/ISBN 7—5037—3910—X/F·1491  
定 价/98.00 元

---

版权所有。未经许可,本书的任何部分不准以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。  
中国统计版图书,如有印装错误,本社发行部负责调换。

# 《中国人口统计年鉴—2002》编委会

主 任：朱向东

副 主 任：张为民 刘长松 马京奎

编 委：(以姓氏笔划为序)

武 超 孟庆普

徐 钢 徐 岚

责任编辑：徐 岚 叶礼奇

校 对：徐 钢 武 超 胡 英 徐 岚 武 洁

# 编辑说明

一、《中国人口统计年鉴—2002》是一部全面反映中华人民共和国各种人口状况的资料性年刊。本书收集了全国和省、自治区、直辖市大量的人口数据，以及世界部分国家的主要人口数据。

二、全书内容分为七部分，即：（一）2001年全国人口变动抽样调查数据；（二）2000年第五次全国人口普查数据；（三）全国历年人口统计数据；（四）2001年度全国户籍统计人口数据；（五）2001年度全国计划生育统计人口数据；（六）世界部分国家主要人口数据；（七）简明分析文章。

三、2001年人口变动情况抽样调查是以全国为总体，各省、自治区、直辖市为次总体，采用分层、等距、整群概率比例抽样方法，在全国31个省、自治区、直辖市抽取了896个县（市、区）、3398个乡镇（街道）、5049个调查小区的122万人。经加权后汇总，2001年全国人口出生率13.38‰，死亡率为6.43‰，自然增长率为6.95‰。按此推算，2001年末全国总人口为127627万人，出生人口为1702万人，净增人口为884万人。本部分各表的绝对数为样本数（表1-1除外），全国抽样比为0.963‰。

四、2000年人口普查的对象是具有中华人民共和国国籍，并在中华人民共和国境内常住的人。人口普查采用按常住人口登记的原则，每个人必须在常住地进行登记，一个人只能在一个地方进行登记。普查登记的标准时间是2000年11月1日零时，2000年人口普查数据均为这个时点的常住人口数据。

2000年人口普查数据是按照实际登记直接汇总的数据，未作任何调整。所以：

1、不含人口普查漏登的人口数；

2、不含中国人民解放军250万人；

3、表中全国总人口为124261万人，比国家统计局根据快速汇总发布的总人口126583万人（含250万解放军现役军人）少2322万人；

4、人口普查事后质量抽查，直接登记的总人口漏登率为1.81%。

五、为了满足社会各部门的需要，年鉴收录了人口变动抽样调查、第五次全国人口普查和户籍统计等多方面的人口资料。由于统计方法和口径的不同，这些调查之间的数据不可能完全一致，请读者在使用时加以注意。

六、2000年全国人口普查取得了十分丰富的人口资料，由于受年鉴篇幅限制，每年只能刊登一部分。

七、除注明含中国人民解放军现役军人和台湾省、香港和澳门特别行政区人数的表外，其他表均为各省、自治区、直辖市的人口数。

八、本年鉴的编辑得到公安部三局、国家计划生育委员会计划财务司等单位的大力支持和协助，谨此致谢。

九、本年鉴表中的符号说明：

“—”表示该项统计指标数据不详或无该项数据。

# Preface

I. China Population Statistical Yearbook 2002 is an annual statistical publication, which covers very comprehensive data series on the population at national level and local levels of province, autonomous region, and municipalities directly under the central government as well as main population indicators of other country in the world.

II. The book contain the following seven parts, 1. Figures of the national population change survey in 2001; 2. Figures of the population census in 2000; 3. Figures of population statistics over the past years; 4. Figures of the household registration in 2001; 5. Figures of the family planning statistics in 2001; 6. Demographic data for some countries of the World. 7. Papers on population statistics.

III. In 2001 sample survey on population change, whole country is regarded as population and every province, autonomous region and municipality is regarded as sub—population. The sample technique of stratified, multi—stage and cluster sampling, with probability proportionate to size is applied. There are 1.22 million persons in sample size, 896 counties (or resident groups), 3398 township ( towns or streets), 5049 village groups (or resident groups) are included in the sample of 31 provinces, autonomous regions and municipalities of whole country. From weighting tabulation, population in China in the end of 2001 is 1276.27 millions. In 2001, the crude birth rate is 13.38‰, and the number of birth is 17.02 million; the crude death rate is 6.43‰; the crude of natural increase is 6.95‰, and the number of natural increase is 8.84 million. The most of tabulation in the part of yearbook is sample data (except table 1—1). The sampling fraction in the whole country is 0.963‰.

IV. The 2000 population census covered all persons with the nationality of, and a permanent residing place in, the People's Republic of China. The census took the de jure approach by which each person should be enumerated at his/her permanent residence and should be enumerated at only one place. The reference time for the census was zero hour on November 1, 2000. Data for the 2000 population census referred to the permanent population at the reference time.

Data for the 2000 population census were calculated from results of the computer tabulation and were not adjusted. Therefore,

1. The national total figures exclude non—enumerated population;
2. The national total figures exclude the military personnel;
3. The total population is 1242. 61 million, that is less 23. 22 million than 1265. 83 million;
4. The post—enumeration survey after the census enumeration indicate a 1. 81% undercount of the total population.

V. In order to meet the needs of different departments and institution, the book contain the data from various sources, such as the national population change survey in 2001, 2000 population census, household registration, as the definition and method of data collection are not same as well as some other reason, the data under the same or similar heading may be different. When using the data, readers should pay attention to this.

VI. Plenty of data were collected in the 2000 population census, but only a part of the data were published every year due to the limited space of the yearbook.

VII. Unless specified, all the data refer to the total population of the 31 provinces, autonomous regions and municipalities of China excluding the military personnel, the population of Hong Kang /Macao Special Administrative Region and Taiwan province.

VIII. We would express our thanks to the department of planning and financing of the State Family Planning Commission, the third bureau of the Public Security Ministry and other departments for providing the data for this yearbook.

IX. . The explanation of the symbols in the tables of this yearbook:

“—”refer to data unknown or not available.

# 目 录

## 第一部分 2001 年全国人口抽样调查数据

1-1	各地区总人口及人口自然变动情况	(3)
1-2	全国分年龄、性别的人口数	(4)
1-3	全国城市分年龄、性别的人口数	(7)
1-4	全国镇分年龄、性别的人口数	(10)
1-5	全国乡村分年龄、性别的人口数	(13)
1-6	各地区人口年龄构成和抚养比	(16)
1-7	各地区城市人口年龄构成和抚养比	(17)
1-8	各地区镇人口年龄构成和抚养比	(18)
1-9	各地区乡村人口年龄构成和抚养比	(19)
1-10	各地区户数、人口数和平均家庭户规模	(20)
1-11	各地区按家庭户规模分的户数	(22)
1-12	各地区家庭户类型	(24)
1-13	全国家庭户人数和户主的年龄、性别构成	(26)
1-14	各地区分性别、受教育程度的人口	(28)
1-15	各地区城市分性别、受教育程度的人口	(30)
1-16	各地区镇分性别、受教育程度的人口	(32)
1-17	各地区乡村分性别、受教育程度的人口	(34)
1-18	各地区分性别的 15 岁及 15 岁以上文盲半文盲人口	(36)
1-19	各地区城市分性别的 15 岁及 15 岁以上文盲半文盲人口	(37)
1-20	各地区镇分性别的 15 岁及 15 岁以上文盲半文盲人口	(38)
1-21	各地区乡村分性别的 15 岁及 15 岁以上文盲半文盲人口	(39)
1-22	全国 15 岁及 15 岁以上人口分年龄、性别的婚姻状况	(40)
1-23	各地区分性别、婚姻状况的人口	(44)
1-24	各地区城市分性别、婚姻状况的人口	(46)
1-25	各地区镇分性别、婚姻状况的人口	(48)
1-26	各地区乡村分性别、婚姻状况的人口	(50)
1-27	全国育龄妇女分年龄、孩次的生育状况(2000. 10. 1—2001. 9. 30)	(52)
1-28	全国城市育龄妇女分年龄、孩次的生育状况(2000. 10. 1—2001. 9. 30)	(53)
1-29	全国镇育龄妇女分年龄、孩次的生育状况(2000. 10. 1—2001. 9. 30)	(54)
1-30	全国乡村育龄妇女分年龄、孩次的生育状况(2000. 10. 1—2001. 9. 30)	(55)
1-31	全国分年龄、性别的死亡人口状况	(56)
1-32	全国城市分年龄、性别的死亡人口状况	(59)
1-33	全国镇分年龄、性别的死亡人口状况	(62)
1-34	全国乡村分年龄、性别的死亡人口状况	(65)

## 第二部分 2000 年第五次全国人口普查数据

2-1	各地区的户数、人口数、性别比和家庭户规模	(70)
2-2	各地区分性别、户口登记状况的人口	(72)



2-3	各地区分性别的外来人口户口登记地状况 .....	(74)
2-4	各地区分性别的农业户口、非农业户口状况 .....	(76)
2-5	各地区分性别、民族的人口 .....	(78)
2-6	各地区分性别、年龄人口 .....	(107)
2-7	各地区分性别、受教育程度的6岁及6岁以上人口 .....	(118)
2-8	各地区分性别的15岁及15岁以上文盲人口 .....	(123)
2-9	各地区的家庭户规模 .....	(124)
2-10	各地区的家庭户类别 .....	(128)
2-11	各地区分性别、月份的出生人口(1999.11.1—2000.10.31) .....	(129)
2-12	各地区分性别、月份的死亡人口(1999.11.1—2000.10.31) .....	(135)
2-13	各地区家庭户的住房间数和面积 .....	(141)
2-14	全国按现住地、户口登记地分的人口数 .....	(142)
2-15	全国分年龄、性别的人口数 .....	(144)
2-16	全国分年龄、性别的死亡人口状况 .....	(147)
2-17	各地区人口年龄构成和抚养比 .....	(150)
2-18	全国分年龄、性别、受教育程度的6岁及6岁以上人口 .....	(152)
2-19	全国分年龄、性别的15岁及15岁以上文盲人口 .....	(162)
2-20	各地区分年龄、性别的死亡人口(1999.11.1—2000.10.31) .....	(164)

### 第三部分 全国历年人口统计数据

#### 一、总户数、总人口数

3-1	各地区历年总人口和性别比(抽样调查推算数) .....	(179)
3-2	全国历年人口密度 .....	(180)
3-3	各地区历年总户数、总人口 .....	(181)

#### 二、城市、镇、乡村人口

3-4	全国历年城乡人口构成 .....	(193)
3-5	全国历年城市、镇人口 .....	(194)
3-6	各地区部分年份城市、镇人口数 .....	(195)
3-7	全国历年按非农业人口分组的城市数 .....	(199)

#### 三、人口自然变动

3-8	全国历年人口自然变动情况 .....	(203)
3-9	各地区部分年份人口自然变动情况 .....	(204)

#### 四、人口教育

3-10	全国历年各级各类学校数 .....	(212)
3-11	全国历年各级各类学校教师数 .....	(214)
3-12	全国历年各级各类学校在校学生数 .....	(216)
3-13	全国历年各级各类学校招生数 .....	(218)
3-14	全国历年各级各类学校毕业生数 .....	(220)

### 第四部分 2001年度全国户籍统计人口数据

4-1	各地区总人口、总户数 .....	(225)
4-2	各地区市总人口、总户数 .....	(226)
4-3	各地区县总人口、总户数 .....	(227)
4-4	各地区县辖镇总人口、总户数 .....	(228)
4-5	各地区非农业、农业人口数 .....	(229)

4-6	各地区市非农业、农业人口数 .....	(230)
4-7	各地区县非农业、农业人口数 .....	(231)
4-8	各地区县辖镇非农业、农业人口数 .....	(232)
4-9	按总人口排序的市及人口数 .....	(233)
4-10	按非农业人口排序的市及人口数 .....	(241)
<b>第五部分 2001 年度全国计划生育统计人口数据</b>		
5-1	各地区已婚育龄妇女及独生子女领证情况 .....	(251)
5-2	各地区妇女初婚情况 .....	(252)
5-3	各地区采取各种节育措施的人口数 .....	(254)
5-4	各地区采取各种节育措施人数与上年比较情况 .....	(256)
5-5	各地区采取各种节育措施所占比重 .....	(258)
5-6	各地区采取各种节育措施所占比重与上年比较情况 .....	(259)
5-7	各地区实施各种节育手术的例数 .....	(260)
5-8	各地区实施各种节育手术的例数与上年比较情况 .....	(261)
<b>第六部分 世界部分国家主要人口数据</b>		
6-1	年中人口数 .....	(265)
6-2	人口、社会和经济指标 .....	(268)
6-3	人口出生率、死亡率、自然增长率(2001 年) .....	(271)
6-4	人口年龄构成(2001 年) .....	(272)
<b>第七部分 简明分析文章</b>		
1.	2001 年中国人口状况 .....	(275)
2.	我国人口平均预期寿命继续提高 .....	(281)
3.	跨省流动人口的主要特征 .....	(282)
4.	全国跨省流动人口超过 4000 万 .....	(284)
5.	少年儿童比重下降,但普及义务教育仍需努力 .....	(285)
6.	我国劳动力素质有所提高,但低素质的整体格局仍未根本改变 .....	(287)
7.	劳动力人口的增长状况与趋势 .....	(289)
8.	居民住房水平明显提高,住房来源趋向多样化。 .....	(291)
9.	2001 年我国就业状况回顾 .....	(293)
<b>主要统计指标解释</b> .....		(297)

# CONTENT

## Part One. Figures of the Population Change Survey in 2001

1-1	Total population and natural change by region .....	(3)
1-2	Population by age and sex .....	(4)
1-3	Urban population by age and sex .....	(7)
1-4	Town population by age and sex .....	(10)
1-5	Rural population by age and sex .....	(13)
1-6	Age composition and dependency ratio of population by region .....	(16)
1-7	Age composition and dependency ratio of city population by region .....	(17)
1-8	Age composition and dependency ratio of town population by region .....	(18)
1-9	Age composition and dependency ratio of rural population by region .....	(19)
1-10	Household, population, average family size by region .....	(20)
1-11	Household by size of family household and region .....	(22)
1-12	Household type of family household by region .....	(24)
1-13	Population of family household, age and sex composition of the household head .....	(26)
1-14	Population by sex, educational level and region .....	(28)
1-15	City population by sex, educational attainment and region .....	(30)
1-16	Town population by sex, educational attainment and region .....	(32)
1-17	Rural population by sex, educational attainment and region .....	(34)
1-18	Illiterate and semi-literate population aged 15 and over by sex and region .....	(36)
1-19	City illiterate and semi-literate population aged 15 and over by sex and region .....	(37)
1-20	Town illiterate and semi-literate population aged 15 and over by sex and region .....	(38)
1-21	Rural illiterate and semi-literate population aged 15 and over by sex and region .....	(39)
1-22	Marital status of population aged 15 and over by age and sex .....	(40)
1-23	Marital status of population aged by sex and region .....	(44)
1-24	Marital status of city population aged by sex and region .....	(46)
1-25	Marital status of town population aged by sex and region .....	(48)
1-26	Marital status of rural population aged by sex and region .....	(50)
1-27	Age-specific fertility rate of childbearing women by age of mother and birth order (2000. 10. 1-2001. 9. 30) .....	(52)
1-28	Age-specific fertility rate of city childbearing women by age of mother and birth order (2000. 10. 1-2001. 9. 30) .....	(53)
1-29	Age-specific fertility rate of town childbearing women by age of mother and birth order (2000. 10. 1-2001. 9. 30) .....	(54)
1-30	Age-specific fertility rate of rural childbearing women by age of mother and birth order (2000. 10. 1-2001. 9. 30) .....	(55)
1-31	Status of deaths by age and sex .....	(56)
1-32	Status of city deaths by age and sex .....	(59)
1-33	Status of town deaths by age and sex .....	(62)
1-34	Status of rural deaths by age and sex .....	(65)

## Part Two. Figures of the Population Census in 2000

2-1	Households, population and Average Family size by region .....	(70)
2-2	Residence status of population by sex and region .....	(72)
2-3	Immigraton by the places of permanear householed registration,sex and region .....	(74)
2-4	Agricultural and non-agricultural population by sex and region .....	(76)
2-5	Population by sex, nationality and region. ....	(78)
2-6	Population by sex, age and region .....	(107)
2-7	Population aged 6 and over by sex, educational attainment and region .....	(118)
2-8	Illiterate population aged 15 and over by sex and region .....	(123)
2-9	Households by size of family household and region .....	(124)
2-10	Household type of family household by region .....	(128)
2-11	Births by sex, month and region(1999. 11. 1-2001. 10. 31) .....	(129)
2-12	Deaths by sex, month and region(1999. 11. 1-2001. 10. 31) .....	(135)
2-13	Number of rooms and floor space of family household by region .....	(141)
2-14	Population by present residing place and household registration place .....	(142)
2-15	Population by age and sex .....	(144)
2-16	Status of deaths by age and sex .....	(147)
2-17	Age composition and dependency ratio of population by region .....	(150)
2-18	Population aged 6 and over by age,sex and educational attainment .....	(152)
2-19	Illiterate population aged 15 and over by age and sex .....	(162)
2-20	Deaths by age, sex and region (1999. 11. 1-2000. 10. 31) .....	(164)

## Part Three. Figures of Population Statistics over the Past Year

### I. Household and Population

3-1	Population and sex ratio over the past years by region (estimated based on the sample survey) .....	(179)
3-2	Population density over the past years .....	(180)
3-3	Household and population over the past years by region .....	(181)

### II. Urban/Rural Population

3-4	Composition of urban-rural population over the past years .....	(193)
3-5	Population of city/town over the past years .....	(194)
3-6	Population of city/town in selected years by region .....	(195)
3-7	Number of city classified by non-agricultural population over the past years .....	(199)

### III. Population natural change

3-8	Population natural change over the past years .....	(203)
3-9	Population natural change in the selected years by region .....	(204)

### IV. Education

3-10	Number of schools by level and type of school over the past years .....	(212)
3-11	Number of teachers by level and type of school over the past years .....	(214)
3-12	Number of students enrollment by level and type of school over the past years .....	(216)
3-13	Number of new students enrollment by level and type of school over the past years .....	(218)
3-14	number of graduates by level and type of school over the past years .....	(220)

#### **Part Four. Figures of the Household Registration in 2001**

4-1	Household and population by region .....	(225)
4-2	Household and population in city by region .....	(226)
4-3	Household and population in county by region .....	(227)
4-4	Household and population in town directly under county's jurisdiction by region .....	(228)
4-5	Agricultural and non-agricultural population by region .....	(229)
4-6	Agricultural and non-agricultural population in city by region .....	(230)
4-7	Agricultural and non-agricultural population in county by region .....	(231)
4-8	Agricultural and non-agricultural population by region in town directly under county's jurisdiction by region .....	(232)
4-9	City and population by the order of their total population .....	(233)
4-10	City and population by the order of their non-agricultural population .....	(241)

#### **Part Five. Figures of the Family Planning Statistic in 2001**

5-1	Married women at childbearing age and proportion signed one-child certification by region .....	(251)
5-2	First marriage status of women by region .....	(252)
5-3	Contraception user by method and region .....	(254)
5-4	Contraception user compared with that of last year by method and region .....	(256)
5-5	Contraception rate of each method by region .....	(258)
5-6	Contraception rate of each method compared with that of last year by region .....	(259)
5-7	Number of birth control operation by region .....	(260)
5-8	Number of birth control operation compared with that of last year by region .....	(261)

#### **Part Six. Demographic Data for some Countries of the World**

6-1	Population .....	(265)
6-2	Demographic, social and economic indicators .....	(268)
6-3	Crude birth rate, crude death rate and rate of natural increase(2001).....	(271)
6-4	Age Structure .....	(272)

#### **Part Seven. Papers on Population Statistics**

1.	The population status of China, 2001 .....	(275)
2.	The continuous increase in life expectancy in China .....	(281)
3.	The primary characteristics of interprovincial floating population .....	(282)
4.	The interprovincial floating population have exceeded forty million .....	(284)
5.	The proportion of youngsters declined, but compulsory education still needed .....	(285)
6.	The labor force quality improved, but the whole structure of low quality remains no change .....	(287)
7.	The trend and increase status of labor forces .....	(289)
8.	The housing condition of residents greatly enhanced, and the housing sources tend to be diversified .....	(291)
9.	Retrospective the status of employment in 2001 .....	(293)

<b>Explanatory Notes on Main Statistical Indicators</b> .....	(297)
---	-------

# 第一部分

2001 年全国人口抽样调查数据

Part One

Figures of the Population Change

Survey in 2001



## 1-1 各地区总人口及人口自然变动情况

### Total Population and Natural Change by Region

地 区 Region	出生率 Birth Rate (‰)	死亡率 Death Rate (‰)	自然增长率 Natural Growth Rate (‰)	年底总人口(万人) Total Population (year-end) (10000 person)
<b>全 国 National</b>	<b>13.38</b>	<b>6.43</b>	<b>6.95</b>	<b>127627</b>
北 京 Beijing	6.10	5.30	0.80	1383
天 津 Tianjin	7.58	5.94	1.64	1004
河 北 Hebei	11.16	6.18	4.98	6699
山 西 Shanxi	13.06	5.90	7.16	3272
内 蒙 古 Inner Mongolia	10.77	5.79	4.98	2377
辽 宁 Liaoning	7.74	6.10	1.64	4194
吉 林 Jilin	8.76	5.38	3.38	2691
黑 龙 江 Heilongjiang	8.48	5.49	2.99	3811
上 海 Shanghai	5.02	5.97	-0.95	1614
江 苏 Jiangsu	9.03	6.62	2.41	7355
浙 江 Zhejiang	10.02	6.25	3.77	4613
安 徽 Anhui	12.46	5.85	6.61	6328
福 建 Fujian	11.56	5.52	6.04	3440
江 西 Jiangxi	15.44	6.06	9.38	4186
山 东 Shandong	11.12	6.24	4.88	9041
河 南 Henan	13.20	6.26	6.94	9555
湖 北 Hubei	8.51	6.07	2.44	5975
湖 南 Hunan	11.80	6.72	5.08	6596
广 东 Guangdong	13.95	5.12	8.83	7783
广 西 Guangxi	13.80	6.07	7.73	4788
海 南 Hainan	15.23	5.76	9.47	796
重 庆 Chongqing	9.70	6.90	2.80	3097
四 川 Sichuan	11.16	6.79	4.37	8640
贵 州 Guizhou	18.56	7.23	11.33	3799
云 南 Yunnan	18.51	7.57	10.94	4287
西 藏 Tibet	18.60	6.50	12.10	263
陕 西 Shaanxi	10.50	6.34	4.16	3659
甘 肃 Gansu	13.58	6.43	7.15	2575
青 海 Qinghai	19.06	6.44	12.62	523
宁 夏 Ningxia	16.55	4.84	11.71	563
新 疆 Xinjiang	16.82	5.69	11.13	1876

注:1. 全国数据根据抽样误差和调查误差进行了修正。

2. 全国数据为31个省、自治区、直辖市和中国人民解放军现役军人数据,不含台湾省、香港和澳门特别行政区的数据。分省数据中未含中国人民解放军现役军人的数据。

Note: 1. National figures are adjusted based on sampling errors and survey errors.

2. National figures include the Chinese of 31 provinces, autonomous regions, municipalites and military personnel and exclude that of Taiwan province, Hongkong SAR and Macao SAR. The figures by region exclude military personnel.



## 1-2 全国分年龄、性别的人口数 Population by Age and Sex

单位:人、%

(person,%)

年 龄 Age	人口数 Population			占总人口% % to Total Population			性别比 (女=100) Sex Ratio Female=100
	合计 Total	男 Mela	女 Female	合计 Total	男 Mela	女 Female	
<b>总计 Total</b>	<b>1220559</b>	<b>622876</b>	<b>597683</b>	<b>100.00</b>	<b>51.08</b>	<b>48.92</b>	<b>104.22</b>
<b>0-4</b>	<b>66811</b>	<b>36279</b>	<b>30532</b>	<b>5.51</b>	<b>2.98</b>	<b>2.54</b>	<b>118.82</b>
0	13603	7295	6308	1.13	0.60	0.53	115.65
1	12038	6575	5462	0.99	0.54	0.45	120.37
2	12327	6759	5569	1.01	0.56	0.46	121.37
3	14249	7680	6569	1.16	0.62	0.54	116.90
4	14594	7970	6624	1.22	0.65	0.56	120.33
<b>5-9</b>	<b>86008</b>	<b>45607</b>	<b>40401</b>	<b>7.13</b>	<b>3.78</b>	<b>3.35</b>	<b>112.89</b>
5	15583	8310	7274	1.30	0.69	0.60	114.25
6	16901	8997	7904	1.40	0.74	0.65	113.82
7	16461	8757	7704	1.37	0.72	0.65	113.67
8	18107	9519	8587	1.50	0.79	0.71	110.86
9	18956	10024	8932	1.57	0.83	0.74	112.23
<b>10-14</b>	<b>121999</b>	<b>64017</b>	<b>57982</b>	<b>9.73</b>	<b>5.09</b>	<b>4.63</b>	<b>110.41</b>
10	21579	11470	10109	1.74	0.92	0.83	113.46
11	25842	13629	12213	2.04	1.08	0.97	111.59
12	24813	13179	11634	1.97	1.04	0.93	113.28
13	23980	12331	11649	1.92	0.99	0.93	105.86
14	25785	13408	12377	2.05	1.06	0.99	108.33
<b>15-19</b>	<b>93126</b>	<b>48553</b>	<b>44572</b>	<b>7.92</b>	<b>4.12</b>	<b>3.80</b>	<b>108.93</b>
15	22240	11627	10613	1.81	0.94	0.86	109.56
16	19266	10072	9193	1.61	0.84	0.77	109.57
17	17053	8890	8164	1.46	0.76	0.70	108.89
18	16708	8876	7833	1.46	0.77	0.69	113.32
19	17858	9088	8770	1.59	0.81	0.78	103.63
<b>20-24</b>	<b>79172</b>	<b>39377</b>	<b>39795</b>	<b>6.90</b>	<b>3.44</b>	<b>3.46</b>	<b>98.95</b>
20	15195	7667	7527	1.37	0.69	0.68	101.86
21	14803	7239	7563	1.33	0.65	0.67	95.72
22	16576	8250	8326	1.42	0.71	0.71	99.09
23	16309	8127	8181	1.41	0.70	0.70	99.34
24	16290	8092	8197	1.38	0.69	0.69	98.72
<b>25-29</b>	<b>105452</b>	<b>52510</b>	<b>52942</b>	<b>8.77</b>	<b>4.39</b>	<b>4.38</b>	<b>99.18</b>
25	18873	9378	9495	1.59	0.79	0.80	98.77
26	19402	9487	9915	1.61	0.80	0.82	95.69
27	21423	10721	10702	1.77	0.90	0.88	100.17
28	22548	11254	11294	1.88	0.94	0.94	99.65
29	23206	11670	11536	1.90	0.96	0.95	101.16